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Zápisnica 

zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača 

konaného dňa 09.05.2023 

uznesenie č. 93 - 110 

 

 

 

 

Prítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Ing. Dobrotková Milada, MPH 

Drotován Ján 

Mgr. Duda Marcel 

Ing. Feik Michal, PhD. 

Ing. Groch Vladimír 

Ing. Jošt Miloslav 

Mgr. Luknárová Monika 

Ing. Pajdlhauser Róbert 

Mgr. Pilinský Peter 

PhDr. Polakovič Ján 

Rybanič Filip 

Ing. Štefanidesová Júlia 

Štefánková Marta 

 

Ospravedlnené osoby: 

Máťuš Miloš 

Vrba Dominik 

 

Program: 

 

1. Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

4. Návrh na schválenie všeobecných podmienok obchodných verejných súťaží na nájom 

 nehnuteľného  majetku MČ Bratislava-Rača a nehnuteľného majetku zvereného do správy MČ                

 Bratislava-Rača - pozemkov na záhradkárske účely 

5. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - kultúra 

6. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - šport 

7. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - školstvo 

8. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - sociálne veci 

9. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - životné prostredie 

10. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - vinohradníctvo 

11. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - kontajnerové stojiská 

12. Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 31.03.2023 

13. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

14. Interpelácie 

15. Rôzne 

  17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

16. Záver 
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1. Otvorenie, schválenie programu mimoriadneho Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

  

 schvaľuje 

 

program zasadnutia miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača. 

 

Hlasovanie č. 1                                                  UZN 93/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Ján Drotován 

Ing. Michal Feik, PhD. 

 

b) schvaľuje 

overovateľov uznesení a zápisnice: 

Marta Štefánková 

PhDr. Ján Polakovič 

 

Hlasovanie č. 2                                                  UZN 94/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem. Pani kontrolórka, ja by som sa rád spýtal na uznesenie, ktoré bolo prijaté na ostatnom 

zastupiteľstve a je to k materiálu, kedy sa odvolala veliteľka dobrovoľného hasičského zboru, len tak pre 

informáciu, ten materiál stále nie je uvedený, ako aj keď bol teda doplnený v rámci toho zastupiteľstva, nie 

je uvedený na webe. Ja si myslím, že by tam mal byť doplnený, takže len také info pre správcu webu, aby 

tam ten materiál bol doplnený. A moja, moja otázka smeruje k tomu, ja by som bol veľmi rád, ak by ste sa 

pozreli na to uznesenie, ktoré bolo prijaté, pretože podľa môjho názoru bolo prijaté v rozpore so štatútom 

a bohužiaľ, to je, to sa stáva vtedy, keď sa materiály predkladajú tak, ako sa predložil práve tento materiál, 

tzn. bez konzultácie nám to bolo hodené na stôl. A ako sme teda boli svedkom, tak niektorí poslanci nemali 

problém za to zahlasovať, aj keď pravdepodobne ten návrh štatútu videli prvýkrát. Jedná sa o to, že v štatúte 
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sa uvádza, že veliteľku menuje starosta na základe rozhodnutia výboru a rovnako tak ju aj odvoláva. Ja som 

nezaregistroval, že by sme v tom materiáli mali nejaké stanovisko k odvolaniu veliteľky, tzn. že tí poslanci, 

ktorí hlasovali tak ako hlasovali, tzn. za odvolanie, podľa mňa hlasovali v rozpore s tým štatútom, ktorý si 

sami schválili. Takže ja by som bol veľmi rád, keby ste sa pozreli na to uznesenie, na ten štatút, ktorý bol 

platný a zároveň, ktorý sa teda schválil nanovo, ale v tomto konkrétnom akože článku sa nič nemenilo. 

Takže ja si myslím, že ak teda to bolo prijaté tak, ako je môj výklad, že to odvolanie má byť na základe 

výsledku alebo teda návrh, na základe návrhu výboru, tak to uznesenie je nulitné. Takže, keby ste bola taká 

láskavá a pozreli sa na to, prípadne to môžem dať ako interpeláciu, ak s tým je nejaký problém, ale ak teda 

budete mať s tým, s tým súhlas, tak mne to takto stačí. Ďakujem.“  

Ing. Ingrid Vanerková (hlavná kontrolórka)  

„Ja by som sa chcela k tomu vyjadriť, ja som si ten štatút pozerala, nevidela som tam rozpor. Tam išlo, 

teraz vám ho nepoviem, nemám ho tu pred sebou, ale samozrejme na to, aby som Vám písomne vedela 

odpovedať, pripravím si to a bude teda táto otázka zodpovedaná zmysluplne, ale pre mňa to bolo v poriadku. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Groch s faktickou, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Ja by som len doplnil. Podľa zápisnice sme najprv odvolávali, až potom schvaľovali 

nový štatút. Tak len, aby tá postupnosť bola taká, že sa najprv odvolávalo, potom bol nový štatút. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem. Ja som uviedol v tom svojom príspevku, že v tomto konkrétnom ustanovení sa nič nemenilo, 

takže je to jedno.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pani Štefánková, nech sa páči.“ 

Marta Štefánková  

„Zdravím vás, dobrý deň. Mám otvorený ten štatút a píše sa tam, že, že na čele jednotky DHZO je veliteľ, 

ktorého na návrh členskej schôdze DHZO vymenúva do funkcie miestne zastupiteľstvo mestskej časti na 

dobu určitú, a to na 5 rokov. Menovací dekrét podpisuje starosta. Pred uplynutím tejto doby môže odvolať 

veliteľa miestne zastupiteľstvo mestskej časti na návrh starostu alebo členskej schôdze. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Bez urážky. Ja poprosím pani kontrolórku, aby sa k tomu kompetentne vyjadrila k nasledujúcemu 

zastupiteľstvu. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja by som iba podotkol, že nulitné uznesenia môže prijímať iba pán Harabín, väčšinou. 

Uznesenie môže zrušiť len zastupiteľstvo alebo prokuratúra na základe podnetu, ktorému vyhovie 

zastupiteľstvo, takže nie je možné len tak konštatovať, že nejaké uznesenie nie je platné. Podľa nášho 

výkladu v tom pôvodnom štatúte bolo uvedené, že veliteľa menuje na základe návrhu DHZO miestne 

zastupiteľstvo, ale odvoláva ho miestne zastupiteľstvo. Takže ten výklad naše právne robilo, ale 

samozrejme, môže sa na to pozerať aj pani kontrolórka. Uznesenie je platné a účinné. Pán Polakovič, nech 

sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja som toto už preberal s pani kontrolórkou, kde teda som vtedy dostal, ináč mi bolo oponované. Ale v 

prípade, že MČ Rača sa opiera o výklad, ktorý hovorí o tom, že vymenuváva a odvoláva na základe toho 

ďalšieho dodatku, tak to nie je správny výklad, lebo tam je spojovacie a, nie je tam čiarka, to nerozdeľuje, 

takže ona aj vymenuváva, aj odvoláva na základe, na základe návrhu výboru. To je môj právny názor. Ja 

som to konzultoval s pani kontrolórkou, vtedy som tam dostal trošku inú oponentúru, ale som veľmi rád, 

že to kolega Pilinský dal aj takto oficiálne na zastupiteľstve, ale už keď sme teda pri téme dobrovoľného 

hasičského zboru, ja som videl, že prebehlo nejaké hlasovanie. My sme tu už dva mesiace asi, alebo koľko, 

bez veliteľa. Činnosť by mala byť pozastavená, ale ja vidím, že tu vo veľkom sa používajú autá a technika, 

chodí sa do budovy a manipuluje sa tam s vecami, aj keď podľa mňa to ešte nejakým spôsobom nebolo 

rozseknuté to koho, čo sú aké osobné veci atď. Čiže moja otázka znie teda, ako je na tom vôbec Dobrovoľný 

hasičský zbor teraz? Ja som sa na to pýtal na miestnej rade pána prednostu, kde mi bolo povedané, že nemá 



 

4/25 

 

žiadne informácie. Ja som na maily videl nejaké hlasovanie, ktoré si zvolali hasiči so svojimi členmi. Videl 

som, že pán starosta toto hlasovanie napadol s tým, že neprebehlo korektne, nakoľko tam boli nejakí 

členovia, ktorí podľa neho tam byť nemali. A ja by som sa teda rád opýtal, že či vieme tu vymenovať tých 

členov, že ktorí to sú podľa Miestneho úradu, aby naozaj mohlo byť to hlasovanie zvolané už korektne a 

naozaj sme si tu nehľadali niečo, že budeme teraz hlasovať až dovtedy, kým nevyhrá nejaký náš kandidát. 

Lebo ja som teda videl vo vašom statuse, pán starosta, že sa písalo, že už ďakujeme hasičom pod vedením 

pána Michaloviča. A neviem o tom, že by bol zvolený nejaký veliteľ, alebo že dokonca pán Michalovič je 

veliteľom, alebo keď je nejaká iná informácia správna, opravte ma, prosím. Ale bol by som rád, aby tu teraz 

zaznelo, že ktorí sú tí členovia s poverením, ktorých za členov považuje Mestská časť, ktorí podľa vás majú 

právo hlasovať o novom veliteľovi. Aby to tu zaznelo, aby naozaj sme už to mohli zvolať a toto rozseknúť. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ten zoznam bol aj v tých hromadných mailoch, ktoré ste mali ešte pred odvolávaním, ktoré 

písala pani Olenočinová. Pani Olenočinová, aj pán Kadlečík, aj iní členovia majú ten zoznam. To sú ľudia, 

ktorí majú menovací dekrét, ktorý bol navrhnutý veliteľom a podpísaný starostom v roku 2019, 2022 s tým, 

že ten zoznam je k dispozícii aj pani Olenočinovej, aj pánovi Kadlečíkovi. My sme požiadali všetkých tých 

členov, čo majú menovací dekrét, aby sa vyjadrili, či naďalej sú členmi alebo nie sú. Zatiaľ sa dvaja z nich 

vyjadrili, že nie sú, takže z 24 dekrétov je 22 aktuálne, nazvime to živých a čakáme na stanovisko zvyšných. 

Niektorí vyjadrili, že sú členmi naďalej, tzn. pani Olenočinová napr., alebo pán Michalovič, alebo pán 

Kadlečík, tí sa vyjadrili, že áno a čakáme ešte na vyjadrenie zvyšných členov. Tzn. nemáme ešte odpoveď 

od všetkých 22 členov. S tým, že pán Olenočin, keďže presiahol vek 60 rokov, tak má síce dekrét, ale 

nemôže byť už aktívnym členom DHZO, takže tým pádom je to momentálne 21 členov, ktorí sú v hre. S 

tým, že keď niektorí z nich uvedú, že už nie sú členmi, pretože vystúpili v minulosti alebo nejakým iným 

spôsobom deklarujú, že už nemajú záujem pôsobiť, tak tým pádom budeme vedieť definitívne, aký počet 

členov musí byť na zvolanie schôdze, lebo zatiaľ túto informáciu nemáme. Zatiaľ je ten počet členov 11z 

21. A čo sa týka tých, aby bol zbor funkčný v rámci akcií mestskej časti, tak Mestská časť poverila štyroch 

členov DHZO, ktorí majú menovací dekrét, že môžu vykonávať určité činnosti, ale jedná sa iba o pomocné 

práce pri kultúrnych podujatiach. Nemôžu robiť zásahy, nemôžu, keď horí alebo keď ich povolá 

integrovaný záchranný systém, zasahovať. O tomto sme informovali hneď nasledujúce dni po odvolaní 

veliteľky aj integrovaný záchranný systém. Takže oni môžu pomáhať, keďže majú kurzy napr. zdravotnej 

pomoci, môžu pomáhať na našich kultúrnych podujatiach, ale nemôžu robiť výjazdy napr. nejakým 

situáciám. Takže to sú dve rôzne skutočnosti. Čo sa týka budúcnosti, tak samozrejme, záleží od toho, koho 

si zvolajú, ale žiadame, aby bola riadna schôdza v zmysle štatútu, aby tam bolo prítomných minimálne 

nadpolovičná väčšina členov. Tí členovia, ktorí hlasovali v tom poštovom hlasovaní, nazvime to, tak z nich 

majú dekrét iba deviati, tzn. nevieme ani posúdiť, či to je väčšina členov alebo nie je. Keďže hovorím, že 

aktuálne počet členov, ktorí my máme je 21, je možné, že ten počet menší, takže podľa toho budeme vedieť. 

Následne sa zvolá schôdza, ktorá bude hlasovať o velení a to velenie vám bude predostreté na 

zastupiteľstvo, na schválenie. Samozrejme, to velenie, alebo to vedenie, ktoré si schváli tá väčšina členov, 

tak to vám bude predostreté na hlasovanie, bez ohľadu, kto to bude. A či už ho schválite alebo nie, už je 

samozrejme v kompetencii zastupiteľstva. Pán Polakovič, s faktickou, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja by som sa ešte teraz opýtal, že ktorí sú tí štyria členovia menovite, ktorí boli poverení mestskou časťou 

na vykonávanie zabezpečenia týchto kultúrnych podujatí, aby to tu odznelo. A ešte by som teraz opýtal 

teda, dokedy je, dokedy je termín, aby sa tí členovia s dekrétom vyjadrili, či sú alebo nie sú členovia. Ja...“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Každý mal termín, dostali to poštou, tú výzvu, keďže každý člen DHZO musí podpísať Zmluvu o hmotnej 

zodpovednosti, aby mohol nakladať s majetkom mestskej časti. Tak záleží to aj od podpísania samozrejme 

týchto zmlúv. Ale každý mal svoj termín, niektorým ešte plynie tá úložná lehota na pošte, takže ťažko 

povedať, aký je tam termín celkový, ale v princípe je tam aj v rámci tých, čo sú ešte na pošte, tak cirka ešte 

dva týždne. Ale ako hovorím, časť tých, časť tých hasičov už sa vyjadrila, časť ešte neprebehla ani poštu, 

takže ťažko to posúdiť.“  

PhDr. Ján Polakovič  

„Dobre, len aby som teda dopovedal. Poprosím teda mená tých štyroch, ktorí sú mestskou časťou menovaní 

k tomu, aby zastupovali DHZO na spoločenských akciách a druhú vec, či možno, pán prednosta, či nám 

viete teda zaslať menovite tých členov Dobrovoľného hasičského zboru, ktorých teda mestská časť podľa 

dekrétov považuje za riadnych členov. A ďalšia vec, že prečo sa k tomu pristúpilo až tak neskoro? Veď tu 
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už je, máme tu dva mesiace skoro od odvolania veliteľa a tu sa dozvedáme, že vlastne mestská časť ešte 

ani nezistila, kto sú členovia. Ja som videl v maily, pán starosta, že vy ste vyzývali dobrovoľných hasičov, 

aby zvolali opätovne schôdzu, kde sa bude voliť veliteľ s riadnymi členmi. Teraz sa dozvedám, že vlastne 

mestská časť nevie, kto sú riadni členovia, tak potom neviem, ako má niekto zvolať tú riadnu schôdzu. 

Takže toto sú len čisto otázky kvôli tomu, aby v tom nebol nejaký chaos a naozaj, aby sa povedalo, takto 

to je a vtedy to bude jasné a keď to takto prebehne a títo ľudia to odhlasujú, tak to bude výsledok, ktorý 

platí. Takže, len aby som to zhrnul, moje otázky: poprosím vás teda menovite tých štyroch, ktorí sú 

delegovaní k tomu, aby zastupovali DHZO na kultúrnych akciách, a teda či môže pán prednosta alebo 

niekto poverený nám všetkým poslancom poslať menovite zoznam členov, ktorí majú dekrét a ktorých 

mestská časť považuje teda za členov Dobrovoľného hasičského zboru. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Čo sa týka členov, tak ako hovorím, my máme ten zoznam, to je 24 členov, ale časť z nich už 

prejavila alebo vystúpila medzičasom a dali nám informáciu, že už nie sú členmi. Keďže pani Olenočinová 

nám nevedela dať tento zoznam v podstate nikdy, tak musíme ho riešiť a niektorí ešte nám neodpovedali, 

aby to bolo čisté. Väčšina členov je známa. Sú tam sporné asi tri mená, ktoré nevieme, či sú členmi alebo 

nie sú, ale majú dekrét, takže či naďalej sú členmi, tak, aby som bol presný. Čo sa týka poverenia, tak 

poverenie na dočasné zastupovanie vo veciach kultúrnych podujatí dostal pán Michalovič, pán Gubáň, 

dostal pán, dostal to pán Kováčik, ktorý ale napísal, že z časových dôvodov teda ho nevyužije, takže v 

podstate má to poverenie, ale nevyužije ho a dostal ho pán Trela, ktorý takisto v podstate napísal niečo 

podobné, tzn., reálne z tých štyroch sú poverení: pán Michalovič a pán Gubáň s tým, že samozrejme, 

spolupracujú s ním aj ďalší členovia, členovia DHZO. A čo sa týka ďalšej činnosti, tak my sme, 

samozrejme, rátali, že DHZO, že si zvolí nejaké vedenie už do tohto zastupiteľstva. Keďže si ho nezvolila 

riadne, tak budeme riešiť, čo ďalej. Je možná alternatíva, že sa dohodneme dočasne, že bude DHZO Rača 

spadá pod DHZO Ružinov, ktoré je áčkový zbor a bude tým pádom pod velením ružinovského veliteľa, 

ktorý je jediný z troch zborov v Bratislavskom kraji, ktorí sú áčkoví. Ďalšie sú Rusovce a Stupava, tzn. sú 

požiarny zbor, ktorý je 24/7 k dispozícii, sú na najvyššej úrovni možných požiarnych dobrovoľníckych 

zborov v Bratislavskom kraji. Takže keď bude táto situácia trvať dlhšie, tak samozrejme, chceme, aby naši 

hasiči vedeli zasahovať aj v prípade potreby, aj v prípade núdzovej situácie cez integrovaný záchranný 

systém a vedeli byť nápomocní, tak a takisto aj naše vozidlá. Takže v tom prípade budeme riešiť takto. Keď 

sa to nevyrieši do nasledujúcich dvoch týždňov, tak budeme riešiť spoluprácu s Ružinovom dočasnú, kedy 

budú títo naši hasiči pod velením ružinovského zboru, čo zákon umožňuje. Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja sa budem opakovať. Neviem, ako to malo byť teda vyriešené do tohto zastupiteľstva, keď teraz ste 

tvrdili, že neviete, kto sú členovia a stále čakáte na nejaké lehoty, ktoré plynú. Tak o to viac raz poprosím, 

pán prednosta, ak môžem takto oficiálne všetkým váženým kolegom poslancom poslať, ktoré mená sú to, 

ktorí sú členovia aj s dekrétom a prípadne, kľudne dať poznámku k menám, na ktoré vyjadrenie sa čaká a 

samozrejme, ak pán starosta povedal, že do dvoch týždňov musí prebehnúť voľba, tak určite by sa to malo 

uponáhľať. Ja som pána Trellu videl na vinobraní, takže neviem, že prečo dal vyjadrenie, že neprijíma toto, 

ale veď aj s pani manželkou sme ich videli zasahovať, zasahovať, teda byť súčasťou vinobrania, takže, ale 

som rád, že jak keby padol tu nejaký termín dvoch týždňov. Takže budem rád, pán prednosta, keby sa to 

dalo čím skôr vyriešiť, že by sme poslanci videli teda, kto sú daní členovia. Ďakujem pekne.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujeme. Ja upresňujem, že tí členovia, ktorí boli poverení, tak oni môžu oficiálne komunikovať s 

mestskou časťou miesto veliteľa. Ale samozrejme, ako som spomínal, akcii sa môžu zúčastňovať aj iní 

členovia DHZO. Takže zúčastňujú sa tam aj iní členovia: pán Varga, pani Vargová, ďalší, takže. Pomohli 

nám s vinobraním v rámci možností, takže s hodami, pardon, s hodami aj s Račianskym polmaratónom, 

takže, v nejakej oklieštenej forme funguje ten zbor naďalej. Ale samozrejme, nemôže zasahovať pri 

požiaroch ako dohasovanie tak, ako mohli doteraz. Takže to je vec, ktorú budeme riešiť v prípade potreby 

s Ružinovom, ak to bude potrebné. Ak už nie je žiadna otázka, ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú 

komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo  MČ Bratislava-Rača   

 

A. berie na vedomie 

 

Informáciu o kontrole plnenia  
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uznesení číslo 69 až 92 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 28. marca 2023 

 

uznesení číslo 51, 53, 54, 61 a 63 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 14. februára 2023 

uznesení číslo 25 a 36  z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 15. decembra 2022 

 

a z rokovaní VO 2018-2022 

 

B. konštatuje, že 

(VO 2022 – 2026) 

 

uznesenia z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 28. marca 2023 

 

1. číslo:  UZN 76/28/03/23/P  UZN 77/28/03/23/P  UZN 78/28/03/23/P 

   UZN 79/28/03/23/P  UZN 80/28/03/23/P  UZN 81/28/03/23/P

  UZN 82/28/03/23/P  UZN 83/28/03/23/P  UZN 85/28/03/23/P 

   UZN 89/28/03/23/P   UZN 90/28/03/23/P  UZN 91/28/03/23/P 

           splnené 

 

2. číslo: UZN 84/28/03/23/P  UZN 88/28/03/23/P 

           v plnení 

C. konštatuje, že 

 

1. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva v predchádzajúcom období VO 2022 – 2026 

 

   MZ 14/02/23 UZN 51/14/02/23/P  UZN 54/14/02/23/P   

     UZN 61/14/02/23/P 

           splnené 

 

     UZN 53/14/02/23/P a,b  UZN 63/14/02/23/P           

          v plnení 

 

   MZ 15/12/22 UZN 25/15/12/2022/P-2a,b UZN 36/15/12/2022/P  

           v plnení 

 

2. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

 

   MZ 28/06/22 číslo:  550/28/06/22/P     splnené 

 

   MZ 28/06/22 číslo:  551/28/06/22/P   

   MZ 29/03/22 číslo:  508/29/03/22/P    v plnení 

 

 

Hlasovanie č. 3                                                  UZN 95/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

4. Návrh na schválenie všeobecných podmienok verejných obchodných súťaží na nájom 

nehnuteľného majetku Mestskej časti Bratislava-Rača a nehnuteľného majetku z verejného do 

správy Mestskej časti Bratislava-Rača, pozemkov na záhradkárske účely. 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 
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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

 

1. prenájom nehnuteľného majetku – pozemkov na záhradkárske účely formou obchodnej verejnej súťaže 

v súlade s §9a ods. 1 písm. a) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a 

podľa § 281 až 288 zákona č. 513/1991 Zb. Obchodný zákonník; 

 

2. podmienky obchodnej verejnej súťaže v zmysle §9 ods. 2 písm. a) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov: 

-   pozemok parc. č. XXXX o výmere XX m2, 

-   minimálna výška nájomného, ktorú musí účastník obchodnej verejnej súťaže ponúknuť: 1,50 

EUR/m2/rok, 

-   účel nájmu: záhradkárstvo a rekreácia, pestovanie poľnohospodárskych plodín výlučne pre vlastnú 

potrebu, 

-  doba nájmu: neurčitá, 

-  výpovedná lehota: min. 6 mesiacov, právo nájomcu pri skončení nájmu na zber zostávajúcej úrody na 

predmete nájmu do 31.10. príslušného kalendárneho roka, 

-  lehota na predkladanie ponúk: 15 pracovných dní od dátumu vyhlásenia obchodnej verejnej súťaže, 

-  na pozemku bude zakázaná výstavba akejkoľvek stavby bez osobitného predchádzajúceho písomného 

súhlasu prenajímateľa, 

-  iné podmienky: požadovať od účastníkov obchodnej verejnej súťaže doplnenie informácii pokiaľ nie sú 

dostupné z verejných zdrojov, najmä podlžnosti voči daňovému riaditeľstvu, sociálnej poisťovni, 

zdravotným poisťovniam, výpis z Centrálneho registra exekúcii, z registra trestov a iné. 

 

 

Hlasovanie č. 4                                                  UZN 96/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

5. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 – kultúra 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Ja by som chcel poďakovať všetkým poslancom a že pristúpili zodpovedne k tejto, k 

tomuto bodu. Prešli sme si na komisiách jednotlivé dotácie, mali sme aj separátne diskusie a som rád, že sa 

podarilo navýšiť prostriedky na dotácie, keďže sme tam mali viaceré dobré projekty. Ďakujem aj mestskej 

časti, hlavne pánovi prednostovi, že našiel tie prostriedky, že sa to mohlo navýšiť a tiež by som chcel 

poďakovať všetkým, čo si dali žiadosti o dotácie, lebo vďaka nim môžeme tie dotácie udeľovať a môžeme 

tu mať v mestskej časti niečo navyše a čo pomáha našej komunite a celej mestskej časti. Takže ešte raz, 

veľká vďaka všetkým.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Feik, nech sa páči.“ 

Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ja mám takú otázku, keď ideme navyšovať tú sumu, nemali by sme najprv zmenu rozpočtu schváliť a 

potom až je tam teda dotácia? Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„No nie, najprv sa schváli tá dotácia, potom navýšenie. Lebo keď neschválite navýšenie, tak ja nepodpíšem 

logicky uznesenie o dotáciách. Hej? To je jednoduchší proces ako opačný. Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Takú otázku, ale keďže to je takto dohodnuté, tak asi sa schváli aj jedno, aj druhé, hej? Takže, takže je to 

asi zbytočné to prehadzovať. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pani Dobrotková, nech sa páči.“ 
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Ing. Milada Dobrotková, MPH  

„Ďakujem pekne za slovo. Keďže sme začali tak všeobecne, tak by som chcela poprosiť o akceptovanie 

toho, že v časti, kedy budeme schvaľovať dotácie za sociálnu oblasť, sumy a konkrétne v konflikte záujmov, 

lebo som podávala jeden z tých projektov za základnú organizáciu Jednoty dôchodcov Slovenska Krasňany. 

Žijeme v Krasňanoch - a tam by som vás poprosila, keď by ste mohli potom to zohľadniť pri hlasovaní, že 

teda nebudem za toto hlasovať. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Pani Luknárová, nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ďakujem za slovo. Ja, ako všetci viete, som členkou Račianskeho muzeálneho spolku, tak nebudem 

hlasovať v tomto prípade, ďakujem za pochopenie.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ja sa chcem ešte len spýtať možno, či sa bude hlasovať en bloc o tých dotáciách v tých oblastiach alebo 

teda jednotlivo, možno by tým pádom to bolo vyriešené pre tých kolegov, ktorí sú v tých jednotlivých, či 

už združeniach alebo teda nejako participovali na tom vydaní, lebo aby sa teda nestalo, že keď je niekto v 

nejakej oblasti, že sú tam viacerí, tak aby to nebodaj neprešlo kvôli tomu, že traja, štyria nebudú môcť 

hlasovať. Napr. ja som členom Račianskeho vinohradníckeho spolku, hej? Takže zase v tej oblasti 

vinohradníctvo nebudem môcť hlasovať, ale za tie ostatné by som hlasovať mohol, hej? Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Poprosím pánovi prednostovi, nech sa páči. Slovo pánovi prednostovi.“ 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

„Všetky body alebo všetky oblasti sú pripravené tak, že ja viem zhruba, že kto je spriaznená osoba, takže 

ja som pripravil aj návrhy uznesení, takže sa bude samostatne hlasovať o napr. o jednej dotácii a o zvyšku 

dotácií sa bude hlasovať ako o celku. Je to pri každom bode okrem kontajnerových stojísk a životného 

prostredia. Pri každom, pri všetkých ostatných oblastiach sú takto pripravené návrhy uznesení.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Aby nevznikli nejaké problémy, tak ja vždycky prečítam v každej tej sekcii, že koho považujeme za v 

konflikte a keď ešte bude nejaký iný, tak nech sa ozve. Keď nie, tak budeme to dávať un bloc. Takže, čo sa 

týka kultúry, tak považujeme za konflikt záujmov. Pani Luknárová, ktorá to spomínala, Muzeálny spolok, 

mala aj tak najviac bodov, takže myslím si, že ten určite úspešne bude aj bez jej hlasu, takže to bude 

samostatný hlas. A ostatné tu nevidíme nejaké. Neviem, či stará jedáleň, nie, nikto oficiálne. Takže tam 

máme iba toto. Pani Luknárová, nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ja som len chcela pripomenúť a zároveň požiadať, vzišla taká diskusia ohľadom otvorenia VZN ka a 

doplnenia, prípadne zmenu niektorých článkov. Že dá sa určiť, že kto na tom môže teraz pracovať, kto tie 

pripomienky dá, alebo ako sa dohodneme? Máme to v rámci komisie robiť? Lebo je tam niekoľko takých 

vecí, ktoré aj v rámci tohoto bodovania, že napr. tým, že ja som bola dotknutá osoba, alebo resp. osoba, 

ktorá je členkou Muzeálneho spolku, ktorý je žiadateľom o dotáciu, tak som trebárs bola vylúčená z toho, 

že by som mala hodnotiť ostatných. Ale zároveň si myslím, že to, že sme dostali takýto mandát, je 

predpokladá aj nejakú dôveru obyvateľov, že vlastne takéto hodnotenia my robíme spravodlivo a v súlade 

s naším najlepším vedomím a svedomím. A bodovanie by mohlo potom prebehnúť podľa mňa úplne 

normálnym spôsobom. Alebo potom, ako sme spomínali, aj s pánom Grochom sme sa o tom rozprávali, že 

to bodovanie o tom naozaj vylúčiť. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka toho VZN, tak samozrejme je možné otvoriť. Len, za posledné tri roky už bolo dvakrát otvorené 

a pripomienkované. To asi vami nie, ako novým zastupiteľstvom, ale určite, keďže dotácie sa dáva raz za 

rok, tak v podstate je na to čas. Takže keď máte nejaké podnety, tak zapracujeme a pánovi prednostovi, on 

to všetko skoordinuje. Pán Feik, nech sa páči.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„A ešte.“ 

Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ja chcem len doplniť za našu komisiu, teda životného prostredia, dopravy atď., ten dlhý názov, že dali sme 

dve pripomienky, ktoré vzišli aj z diskusie a zo skúseností. Prvá je, že by sme navrhovali, aby žiadatelia 

predkladali aj doklady ako výkaz, výmer, resp. nejakú podrobnejšiu cenovú špecifikáciu, to po prvé. Máme 
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tu teda aj v uznesení v zápisnici a po druhé, že nech sú tam doložené nejaké právne a technické náležitosti, 

ako je napr. vzťah k pozemkom. Ďakujem pekne.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pani Dobrotková, s faktickou.“ 

Ing. Milada Dobrotková, MPH  

„Ďakujem za slovo. Neviem, prečo by si nemohla hodnotiť ostatných. Ty nehodnotíš iba ten projekt, v 

ktorom si v konflikte záujmov, ostatných hodnotiť môžeš. Tak to teda je aj podľa VZN-ka aj fakticky máš 

k dispozícii ako hodnotiteľ tie ostatné projekty. To som chcela povedať. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Podľa toho hodnotenia tu hodnotilo 6 hodnotiteľov z 9, kultúra a jedine teda muzeálny 5 z 9. Tak neviem. 

Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem. Ja by som podporil ten, ten Moniky návrh, teda ak sa to otvorí, aby sa to hodnotenie úplne akože 

odtiaľ vypustilo, pretože neviem, ako v iných komisiách, ale však my sme boli inštruovaní tak, aby sme to 

hodnotili až potom, ako to prejde v komisii, hej? Čo sa mi zdá už úplne akože také trošku scestné, že najprv 

sa to v komisii schváli a potom sa to má hodnotiť. Ja chápem ten, ten ako úmysel, ale keď teda to chceme 

mať nejaké akože úplne autonómne a transparentné, tak to robme tak, ako to robíme na župe, že tam sú tí 

hodnotitelia akože úplne autonómni a nie sú to vôbec poslanci, sú to ľudia od fachu z tej ktorej oblasti a 

potom to mažme riešiť takýmto spôsobom, ale takto, ako to je to čistý formalizmus, keď sa to najskôr 

schváli a potom sa to a potom sa to schvaľuje, resp. potom sa to hodnotí nejakým hodnotením, a ktorý 

realizujú poslanci. A ja chápem Moniku aj v tom, že proste, keď je v nejakej oblasti a je tam 1 projekt, v 

ktorom je zainteresovaná, tak asi neni úplne príliš etické, aby hodnotila tie, tie ďalšie, ktoré sú konkurenciou 

pre ten projekt, kde ona je nejakým spôsobom zainvolvovaná, takže preto si myslím, že keď sa to teda 

otvorí, ja by som bol za to, aby sa to formálne hodnotenie odtiaľ úplne vypustilo. Formálne hodnotenie, 

ktoré robia poslanci. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Groch, s faktickou, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Náš zámer je presný opak, aby to hodnotenie bolo k dispozícii všetkým poslancom 

skorej, aby to bol ako keby vstupný materiál pre tie komisie, ktoré prechádzajú potom tým materiálom a 

schvaľujú alebo dávajú materiály na radu a potom na zastupiteľstvo. Aj v tomto prípade, tento rok, práve z 

toho hodnotenia vyšli, vyšli niektoré projekty lepšie, niektoré horšie a na miestnej rade sme, sme mohli ako 

keby sa zamerať práve na tie, ktoré boli kvalitné a dobré, takže to hodnotenie určite dobré. Rozhodne ho 

nechcem ani vynechávať, ani dávať preč, skôr mu dať to správne miesto v tom procese, aby to nebolo po 

komisii, ale ešte pred komisiou. Ale toto sú všetky veci na diskusiu, potom, keď budeme chcieť otvárať to, 

toto VZN-ko, takže to nemusíme tuto rozoberať. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja by som možno aj chápal takému tomu zámeru, ktorý myslí pán Groch, ale jak spomínal pán Pilinský, 

akože, povedzme si, ako to je v realite. Držíte väčšinu zastupiteľstva, máte na to hlasy, tzn. že pred 

hodnotením si ako kluby sadnete a poviete si, čo budete hodnotiť a ako. A potom z toho nakoniec vypáli 

nejaké hodnotenie, ktoré my aj tak nejakým spôsobom nemôžme ovplyvniť a tam hovoril pán Pilinský o 

nejakých formalitách, ktoré len cez nás prejdú. Takto to funguje. A fungovalo to tak vždy. Preto ja som 

nikdy nebol, nikdy nebol zástanca, ako kebyže dávajme od 1 do 10 bodov, lebo ak raz tu máme poslanecké 

kluby, tie poslanecké kluby si sadnú a oni sa medzi sebou dohodnú, ktorý projekt a ako budú hodnotiť. 

Takže ja osobne v tomto nevidím zmysel a skôr mi to len príde tak, že poďme robiť nejaké, nenazvem to, 

že divadlo, ale poďme robiť okolo toho niečo, aby to vyzeralo lepšie, ale dobre vieme, jak to v skutočnosti 

je. Dobre sme videli, ako to bolo na miestnej rade, keď som chcel diskutovať o tom, že si myslím, že by sa 

malo navyšovať pre škôlky z nejakého dôvodu. Jak keby nikto sa tam so mnou ani nerozprával, lebo však 

ja hlas tam mám 1 a tam je tvoje miesto, pán Polakovič a ten tvoj hlas máš a asi takto ťa budeme počúvať, 

takže proste takto to funguje. Tak ja naozaj nie som zástanca toho, aby sme sa tu hrali na niečo iné.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Groch s faktickou, nech sa páči.“ 

Ing. Vladimír Groch  

„Ďakujem za slovo. Práve hodnotenie má umožniť aj poslancom, ktorí nie sú z nášho klubu, aby mali 
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možnosť do tých dotácií niečo povedať. Takže to, že ste si to neotvorili, alebo ste neboli na rade, keď sme 

o tom diskutovali, to už je, to už je druhý problém. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Feik, s faktickou.“ 

Ing. Michal Feik, PhD.  

„Ja chcem len reagovať, že na našej komisii, vzhľadom na to, že tam máme veľký počet neposlancov, tak 

sme diskutovali a teda nemám z toho pocit, že byť ktokoľvek akože riešil, kto je odkiaľ, za čo bol zvolený, 

takže bola tam vecná diskusia. A ako som spomínal vo svojom predchádzajúcom vystúpení, ešte sme 

navrhli aj nejaké technické špecifikácie, ktoré doplnili do najbližšieho VZN-ka. Takže Janko, to, čo ty 

hovoríš, proste sa u nás určite neudialo, takže toto akože absolútne chcem vyvrátiť. Čiže za nás môžem 

povedať, že my sme venovali každému jednému projektu, bez ohľadu na to, kto ho predložil, náležitú 

pozornosť.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja iba dopĺňam, že ten bod, systém bodovania bol navrhnutý miestnym zastupiteľstvom pred 

tromi rokmi. Nebola to iniciatíva mestskej časti, ani úradu, zastupiteľstvo vtedajšie to navrhovalo, takže to 

nie je nejaká nová vec. Ale samozrejme, keď sa rozhodnete ju prehodnotiť a vrátiť niekde naspäť do 

systému, aký bol predtým, tak je to vaše rozhodnutie. Pani Štefánková, nech sa páči.“ 

Marta Štefánková  

„Ďakujem za slovo. Aj môj názor je, že to hodnotenie cez internet je cesta k väčšej transparentnosti a k 

nižším nejakým tlakom alebo dohadovanie sa. Každý to môže v kľude si doma ohodnotiť a ani sme sa na 

ničom tentokrát, nedohadovali sme sa vôbec. Takže, možnože to niekto iný používa, tieto metódy. Tak 

neviem. A ešte som chcela povedať, že ja som to zabudla. Nemali sme klub a že, ja sa ospravedlňujem, 

som to zahovorila.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Pilinský, nech sa páči, s faktickou.“ 

Mgr. Peter Pilinský  

„Ďakujem. Ja nespochybňujem a ja som presvedčený o tom, že žiaden z tých projektov, ktorý máme teraz 

predložený, nie je taký prípad, že by bolo niečo vopred dohodnuté, atď. atď. Ja som len upozornil na to, že 

z môjho pohľadu je to čistý formalizmus, keď najskôr sa schvália sumy a potom sa to hodnotí, hej? Takže 

to je môj názor. A tak, ako povedal starosta, to je tu novinka, ktorú ste si tu a teda tí, ktorí ste boli poslanci, 

prijali pred tromi rokmi. To nie sú zase nejaké strašné milióny, to nie je dotácia 1,8 milióna pre, pre nejakú 

firmu spriazneného poslanca alebo bývalého ministra, toto sú skutočne minimálne financie. A tak ja si 

myslím, že ak máme byť svedkami takéhoto formalizmu, tak ten formalizmus radšej zrušme a buďme, a 

buďme zodpovední za to svoje rozhodnutie a vieme si ho aj politicky, aj eticky, aj transparentne akože 

zdôvodniť. Toto, čo sa tu dneska, teda toto ako to tento rok fungovalo, je len akože transparentnosť. To o 

transparentnosti nemá nič, hej? Takže nehrajme sa tu, že sme super hypertransparentní, zaviedli sme si tu 

nejaké kritériá, keď dopredu bolo rozhodnuté o tom, aké projekty koľko dostanú a ešte sa tá suma navýšila. 

To je odo mňa všetko, hej. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Polakovič s faktickou na pani Štefánkovú, alebo sa v tom strácam?“  

PhDr. Ján Polakovič  

„Zareagujem aj na pani Štefánkovú, pani Štefánkovú. Pani Štefánková, tak bol som svedkom toho, ako sa 

vyberali odborníci do komisií, a teda to transparentnosti okolo ani nešlo. Dokonca aj ľudia, ktorí poslali 

životopis, tak ten životopis nebol ani prečítaný tým kolegom poslancom, hej? Lebo to bolo dopredu dané, 

ale to niečo iné. A kolega Feik k Vám: ja v žiadnom prípade nehovorím, že na komisii, alebo nerozporujem 

alebo nevyvraciam, že na komisii bola diskusia na komisii - vždy aj po minulé obdobia bola diskusia k 

predmetným dotáciám a aj veľmi dobre, že v tom pokračujete aj v tomto roku a určite by to malo byť. Ja 

hovorím čisto o tom bodovom hodnotení, lebo práve to môže ovplyvňovať tú vašu transparentnú diskusiu, 

ktorú vediete, lebo ak poslanci určitého klubu majú drvivú väčšinu a oni si to nabodujú podľa seba a potom 

to na komisii príde obodované a tam už sa tým budú ovplyvňovať tí ostatní práve, ktorí by mali viesť tú 

transparentnú diskusiu a práve tam je možnosť tejto transparentnej diskusii ju ovplyvniť a nejakým 

spôsobom manévrovať a... Takže preto ja si nemyslím, že to bodové hodnotenie má nejaký zmysel. Práve 

komisie by v tomto mali mať kompetencie a presne ako hovorí kolega Pilinský, stáť si za názorom a po 

veľmi, veľmi otvorenej diskusii aj s odborníkmi, ktorých v komisiách máme, máme rozhodnúť. Takže 

akože absolútne v tom, toto vám kvitujem, pán Feik, ja verím, že takto to bude, bude aj ďalej. Ďakujem.“  
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Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pani Dobrotková, nech sa páči, s faktickou na pani Štefánkovú.“ 

Ing. Milada Dobrotková, MPH  

„Ďakujem pekne za slovo. Áno, jasné, áno. Takže, ja by som trošku Martuška chcela k tomu, ešte k tomu 

začiatku úplne, ako sa podávajú projekty, lebo ja si osobne myslím, na rozdiel od niektorých kolegov tu 

diskutujúcich, že toto je veľmi dobrá forma, ako podávať projekty, ako hodnotiť projekty a ako proste tých, 

tú sumu dotácií rozdeliť transparentne. Teraz trošku k tomu, k tej, k tej forme. Boli niektoré občianske 

združenia, ktoré sa nedokázali zúčastniť tejto súťaže o ten e- grant, lebo objektívne tomu neporozumeli a 

objektívne preto, lebo zrejme nevládnu týmito technológiami a týmto by som chcela ponúknuť teda, že by 

sme urobili potom také, takú osvetu, nechcem tomu hovoriť školenie, ale osvetu pre občianske združenia, 

ktoré by sa to mohli naučiť a ja osobne som ochotná to vysvetliť tak, ako som to pochopila ja a vyzývam k 

tomu aj pána poslanca Polakoviča, aby pochopil, ako ten systém funguje, aj ako sa pracuje s tým systémom 

a potom, keď do toho vnikne, tak tomu určite bude lepšie rozumieť a nebude mať ten pocit, že je niečo 

manipulované. Chcem len upozorniť, že toto bola faktická. Na faktickú nemôžeš dávať faktické. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ty sám na seba faktickú, to si. Ale vy nemôžete diskutovať medzi sebou faktickými na faktické. Iba ak 

chce odpovedať na svoju. Dobre, ok, tak pani Štefánková, nech sa páči.“ 

Marta Štefánková  

„Tak budem stručná. Ja som si spomenula, že keď pán Polakovič spomínal tú radu, tak on väčšinu času tam 

nebol. Prišiel o hodinu neskôr. Takže my sme všetky veci predebatovali v podstate v jeho neprítomnosti 

dobrovoľnej. Mohol prísť na čas. A veľmi sme sa snažili zohľadniť teda to hodnotenie online, aj keď bolo 

teda po tých komisiách, takže my snažili sme sa fakt to proste vyvážiť, aj tie sumy navrhnuté z komisií a aj 

to bodové hodnotenie online, aby to bolo čo najviac transparentné. Mrzí ma, že keď sa niekto nemohol 

prihlásiť, myslím, že na tej webke grant je kontaktná úrad a že tam bola taká ponuka, že vedia zamestnanci 

pomôcť, keď tak s tým podaním. Myslím, že keď sme to začínali, tak to tak bolo, neviem, ako je to teraz. 

Takže určite netreba nikoho vylučovať, to by bola škoda. A veľa nadácii už má to online prihlasovanie dlhé 

roky, takže verím, že keď im to funguje, tak by to mohlo fungovať aj u nás. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Pani Štefánková, úplne nerozumiem vášmu prístupu, akože, občas sa stane, že poslanec má určité 

povinnosti, prečo mešká a ja práve som z tých poslancov, ktorý chodí napr. na všetky poslanecké dni 

pravidelne, nevynecháva to aj s kolegami a chodieva na zastupiteľstvá, na komisie. Ale dovolím si tvrdiť, 

že aj po minulé 4 roky som mal aj s pánom kolegom Pajdlhauserom tú najlepšiu dochádzku zo všetkých, 

takže, už keď sa chceme o tomto rozprávať. A ešte raz, ja nehovorím, že nejakým spôsobom ste chceli, 

nebodaj, manipulovať tie komisie. Len spomeniem to, že nevidím zmysel to bodovať predtým a práve oveľa 

väčší zmysel vidím v širokej odbornej diskusii, v komisii, tak, ako to spomínal pán Feik, a to posunúť ďalej. 

A zdá sa mi to byť zbytočný krok, to hodnotenie na internete a nemyslím si, že prináša ten krok 

transparentnosť, ale práve naopak, si myslím, že otvára možnosti, ako sa tým potom oháňať medzi 

neposlancami v komisiách - veď tento dostal najviac bodov, pozrite. No samozrejme, že dostal najviac 

bodov, keď tu je najväčšia skupina v zastupiteľstve, ktorá si to boduje. A to nechcem teraz povedať žiadne 

manipulovanie, ako povedal pán kolega Pilinský. My sa tu nebavíme v radoch ani desaťtisícoch, ani 

stotisícoch, ani miliónoch. Ale ja si myslím, že ten krok nie je potrebný a každá komisia na čele so svojím 

predsedom si myslím, že to bez problémov zvládne. Ale ak tam ten krok bude zachovaný, tak samozrejme 

ja s tým nemám problém.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja by som iba poopravil, že síce sa nebavíme o nejakých obrovských peniazoch, ale v prepočte 

na obyvateľa má Rača jedno z najväčších, ak nie najväčšie dotácie v mestských častiach Bratislavy. Takže 

zas nie je to 5 korún. Ale áno, je to na vás. Tí, čo boli poslancami aj v minulosti, tak vedia, že sa to väčšinou 

riešilo tak, že referent dohodol s nejakým jedným poslancom nejaké hodnotenie a počty a ostatní to 

schválili. Málokto bol angažovaný, takto je aspoň väčšia angažovanosť, ale je to na vás. Pani Luknárová, 

nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Ďakujem za slovo. Ja som chcela len upozorniť na jednu vec: prečo si myslíme, že tento systém bodovania 

nevhodný pre typ týchto dotácií? Bodový systém je nastavený tak, že v podstate vám vyjde niečo: ten, kto 

má najviac bodov, ako by bol víťazom a mal by v podstate dostať najviac peňazí. Ale u nás to funguje tak, 
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že každá, každé to občianske združenie alebo spoločnosť si žiada už vopred o nejakú sumu a je len na nás, 

že či im prispejeme v plnej výške, ak sa dá alebo v akom percentuálnom, v akej percentuálnej možnosti. 

Takže to bodovanie samotné by malo zmysel iba vtedy, keby sme sa naozaj rozhodli tak, ako som hovorila 

pred rokmi, že urobíme také bodovanie s tým, že vlastne peniažky dostane možno jeden alebo dva subjekty, 

ktoré dostanú najviac bodov. Ale my toto v našich podmienkach predsa nechceme. My tu máme občianske 

združenia, ktoré dlhé roky robia projekty v prospech nás všetkých, v prospech obyvateľov mestskej časti, 

vieme o tých projektoch a oni sa v podstate aj spoliehajú na to, že tieto peniažky každoročne dostanú. Takže 

je to trošku iný systém. Ja pani Štefánkovej úplne rozumiem, že chce, aby to bolo transparentné, ale my sa 

snažíme aj podľa toho, aj keď tam nie je to bodovanie, robiť to určite transparentne, spravodlivo. Ja nemám 

problém urobiť aj to, že v rámci komisie, keby sme riešili dotácie, že, že môže byť vtedy aj vstup pre 

verejnosť. Takže s týmto problém nie je. Mám pocit, že sa tu vlastne doťahujeme za to, čo chceme aj tak 

všetci, len každý to chce trochu inak. Všetci chceme, aby boli spokojné občianske združenia a spoločnosti, 

ktoré tu pracujú, aby sme im mohli vyhovieť, aby tá ich práca bola vlastne týmto spôsobom aj nami nejako 

ohodnotená, že si vlastne vážime, že toto pre nás robia. A presne musím povedať to, čo povedal vlastne 

Peter Pilinský, že v tomto prípade potom naozaj ide len o takú formálnu záležitosť. Takže len preto som sa 

ohlásila. Ďakujem za pochopenie.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujeme. Iba upresňujem, že nie je to úplne formálna záležitosť, lebo na základe práve vysokého 

bodového hodnotenia miestna rada navýšila práve muzeálnemu spolku z 1.800 na 2.100 EUR, takže nie je 

to úplne pravda, že... Keďže muzeálny spolok mal 104 hlasov, čo bolo spolu s hudbou k srdcu najväčší 

počet hlasov, bodov teda, tak tým pádom, nie je to úplne, že formalistický prístup, ale hovorím, je to na 

vás. Obidva systémy tu nejak fungujú a nakoniec vedú väčšinu aj tak k tomu, že všetci dostanú rovnakú, 

podobnú sumu každý rok. Pán Pajdlhauser, nech sa páči.“ 

Ing. Róbert Pajdlhauser  

„Tak ako hovoríš, Monika, ty sama si niekedy navrhovala, aby sa obmedzil počet projektov v rámci dotácií, 

tým pádom tým, že dochádzalo k tomu, že tak dostal dotáciu z 50, 100, 200 EUR a tak či tak nevedel 

zrealizovať celý ten projekt. Práve ten elektronický systém mal v podstate v prvom kole eliminovať 

projekty, ktoré nezískajú podporu 40, 50 % poslancov. Tým by znížil počet adeptov, ktorí tú dotáciu 

dostanú. Ten, ja som vlastne komunikoval to, že treba dotiahnuť procesne celé to spracovanie tých bodov 

a v podstate spraviť červenú čiaru. Z toho bude výstup úspešných a neúspešných projektov. Áno, ale aj 

dneska, sama to vidíš, že v podstate dostávajú body projekty, ktoré poznáme. Čo tiež nie je to šťastné 

riešenie, lebo môže byť začínajúci, začínajúci projekt alebo začínajúce LZ-ko, ale pri prvotnom tomto 

spracovaní budú projekty nad čiarou a pod čiarou. A na tej komisii bude to o tom, že projekty, ktoré 

nepoznáme, môžeme si zavolať ľudí, ktorí tie projekty môžu predstaviť a môže tak komisia rozhodnúť, že 

okej, dajme ešte tomuto. Ale prvý level bol o tom, že aby sa eliminovali projekty, ktoré nemajú podporu. 

K Janovi, pánu poslancovi Polakovičovi poviem len to, že on sám kedysi aj to bol jeden štart, prečo sa 

robilo digitálne spracovanie. Jednak to pomáha úradníkom, že nemusel všetko prepisovať, druhá vec bolo, 

že pán Polakovič nám ho rozprával, že on nepotrebuje, aby mu úradníci podsúvali svoje názory, že on je 

sám dostatočne odborne fundovaný na to, aby posúdil projekty a dal konkrétne návrhy k tomu. A toto je 

ďalšia vec. Čiže, každý z tých poslancov si prečíta projekty, dá svoje stanovisko, oboduje a to je ten výstup 

k tomu, ktorý pôjde do komisie. Dneska to bolo procesne opačne. Ale postup má byť taký, že prvé to sa 

naboduje a potom to komisia bude okolo toho diskutovať ďalej.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Jošt, nech sa páči.“ 

Ing. Miroslav Jošt  

„Každý rok v podstate diskutujeme o tom, že ako ten systém prideľovania dotácií zlepšiť a myslím si, že 

bolo tu prijatých viacero vecí, ktoré to posúvajú tým dobrým smerom. Myslím si, že to elektronické 

bodovanie je práve tým, tým, čo má potenciál naozaj zlepšiť tú objektivitu prideľovania dotácií. Čiže, treba 

len využiť potenciál toho elektronického bodovania naozaj tak, že aby sme mali tie nastavené, aby sme 

mali to časovo zosúladené tak, aby to elektronické hodnotenie bolo ešte v nejakom predstihu pred 

zasadnutím komisií. Zároveň, z toho, čo sme diskutovali tento rok na komisii, mne sa veľmi páči myšlienka 

a chcel by som ju vám teda predostrieť. A zároveň teda pán Semanco každoročne ponúka tú možnosť, že 

dávajme pripomienky, čo chceme do toho VZN-ka, že poďme spraviť nové VZN-ko s novými pravidlami 

a pod. Takže mne sa páči táto myšlienka, že rozdeliť tie dotácie na iba nie na 5 oblastí alebo koľko ich 

máme teraz, ale len na 2 oblasti, maximálne 3. Dať bokom šport a potom všetko ostatné, hej? Čiže, lebo aj 

tak sa nám to prelína - tie dotácie niektoré zo školstva zároveň by sme vedeli nájsť aj v životnom prostredí, 
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alebo tie zo životného prostredia niekedy presahujú do kultúry a pod. Proste sú tam rôzne presahy. Ten 

šport je taký, že pomerne najlepšie oddeliteľný. Všetky ostatné tak či tak zasahuje jedna do druhej. Čiže 

môj návrhy by bol rozdeliť to na šport a všetko ostatné, aby sme to hodnotili naraz a kľudne spravme jednu 

špeciálnu komisiu, čisto len na hodnotenie dotácií. Osobne som za to, aby bola tvorená všetkými 

poslancami a bez účasti neposlancov, ale to už je samozrejme na diskusii. Čiže som za to, aby sme ten, to 

VZN-ko prekopali, som za to, aby sme to rozdelili dotácie na športové verzus všetky ostatné a aby to 

hodnotila jedna komisia a nie čiastkovo jednotlivé komisie, ktoré nevedia potom, že čo, o čom budú 

rozhodovať iné komisie, nemajú prehľad o všetkých dotáciách, ktoré sú predložené. Treba to potom 

nejakým spôsobom upratovať a pod. Čiže toto by sa všetko mohlo odstrániť. Ďakujem.“  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pani Luknárová s faktickou na pána Jošta, nech sa páči.“ 

Mgr. Monika Luknárová  

„Áno, ja súhlasím s tým, čo si povedal. Lebo nám sa vlastne deje to, že tým, že je to vo viacerých komisiách 

a niektoré občianske združenia, alebo aj iné subjekty žiadajú vlastne o dotáciu aj v iných oblastiach a tam 

by sa to vlastne dalo lepšie vidieť. A chcela som akurát povedať, že ja vôbec nie som proti tomu bodovaniu. 

Ale my sa musíme potom nastaviť tak, že vlastne mať iné myslenie, keď pristupujeme k tomu, keď ideme 

vyberať, že komu tú dotáciu dávame. Lebo my naozaj stále tu pracujeme s tým, že, a však tí sa poznajú, tí 

sa poznajú, avšak každému treba dať trošku. To je to, čo vlastne si povedal aj ty, Róbert, a tak potom sa 

nastavme tak, že dobre, že ako si povedal, červená čiara, nastavené takéto pravidlá a uvidíme, čo to ukáže. 

Len ja sa obávam toho, že Rača, hoci sme dosť veľká mestská časť, sme v podstate ako dedina, kde všetci 

vieme o všetkom a v podstate by to nemalo nám byť na záťaž, ale v prospech, že vieme o tých subjektoch 

viac ako len to, čo o sebe napíšu. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Len na záver k pánovi Pajdlhauserovi. Vidím, že je nejaký nervózny, si nespal dobre, alebo? Neviem o 

tom, že by som niekedy hovoril, že ja ako poslanec nepotrebujem hodnotenie úradu. Práve naopak, vždy 

základom dotácií boli hodnotenia úradu a návrhy na sumy. A tie návrhy na sumy už sa potom robili iba 

poviem to, že kozmetické úpravy. Či došiel Marek Porvazník, ktorý povedal, toto sú najlepšie športové 

kluby, ktoré tu fungujú na území mestskej časti, takto by to bolo dobré, OK. Či došla Danka Ö z kultúry, s 

týmito my spolupracujeme, toto je veľmi dobré, takto by som to navrhovala rozdeliť ja a potom sme sa ako 

poslanci, či už na klube alebo na komisiách, na konci sme to upravovali. Však sme boli spolu poslanci, 

Robo. Takže to, čo rozprávaš, sú nezmysly. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pán Pajdlhauser, nech sa páči.“ 

Ing. Róbert Pajdlhauser  

„Pán poslanec Polakovič. Ja som bol účastný toho, keď si hovoril úradníkom, že ty nepotrebuješ, aby ti 

podsúvali tvoje názory. Jednoducho, nezmysly tu rozprávaš jedine ak ty. Takže asi tak. Lebo si povedal, ty 

si natoľko autonómny, natoľko vzdelaný človek, že nepotrebuješ, aby ti podsúvali názory, že ty si to vieš 

vyhodnotiť a dať návrhy k tomu, k dotáciám. Takže asi tak.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Pán vicestarosta. Nehnevajte sa, toto je vyslovene osočovanie na moju osobu. Tak vážte slová, takéto 

niečo, že by som tu ja hovoril, že ja som dostatočne vzdelaný, a že názor úradníkov ma nezaujíma? Veď sa 

opýtajme úradníkov. Veď sa opýtajme pána Porvazníka, či ma nezaujímal názor na dotácie, čo tu 

rozprávate.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

a) schvaľuje 

 

pridelenie dotácie v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť kultúra pre nasledovnú 

organizáciu: 
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Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Račiansky 

muzeálny 

spolok 

Budujeme račianske múzeum 

2023 
Celoročná činnosť RMS  2 100,00 € 

 

Hlasovanie č. 5                                                  UZN 97/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

b) schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť kultúra pre nasledovné 

organizácie: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Vienok 55. výročie DFS Vienok 

Dotácia bude použitá na technicko -

organizačné zabezpečenie 

galaprogramu k 55 . výročiu súboru 

Vienok 

700,00 € 

SpozaVoza Do sveta kultúra - divadelné aktivity 1 200,00 € 

Dopravná 

nostalgia, o. z. 
Bratislava a železnica 

Výroba a tlač brožúr s názvom 

Bratislava a železnica vytvorených 

pri príležitosti 175. výročia železníc 

na Slovensku 

300,00 € 

Terroir Rača 

Kultúrno spoločenské 

podujatia vo vínnej záhrade a 

vo vinici Fixle 

Propagácia vinárstva a vinohradníctva 300,00 € 

Stará Jedáleň Varíme z kultúry 
kultúrny program, autorské honoráre, 

materiál 
2 100,00 € 

Rodinné 

centrum Ráčik 

Divadelná Pekná cesta s 

Ráčikom 

Divadelné a hudobné predstavenia 

pre deti 
500,00 € 

Hudbou k srdcu 
1. ročník Festivalu mladých 

folklórnych nádejí 

podpora prehliadok, vystúpení a 

festivalov, uchovávania a rozvíjania 

miestnych tradícií 

2 100,00 € 

Brat. združenie 

country a 

dobových 

tancov – 

Saltarello 

Kroje deťom 
DFS MALINKY - obnova krojov a 

vybavenia 
1 500,00 € 

SPOLU     8 700,00 € 

 

Hlasovanie č. 6                                                  UZN 98/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 
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6. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 – šport 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

a) schvaľuje 

 

pridelenie dotácie v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť šport pre nasledovnú 

organizáciu: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Slovenský 

skauting, 96. 

Malokarpatský 

zbor Bratislava 

Skautský šport 2023 
podpora športových aktivít a účasti 

na frisbe ultimate turnaji 
500,00 € 

 

Hlasovanie č. 7                                                        UZN 99/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

b) schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť šport pre nasledovné 

organizácie: 

 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

HBK Rača Wolves 
Rozvoj hokejbalového 

klubu HBK Rača Wolves 

Rozšírenie a skvalitnenie 

športového vybavenia 
500,00 € 

ST Relax Stolný tenis v Rači 

Podpora rozvoja športu - stolného 

tenisu s ťažiskom na podujatia pre 

mládež a verejnosť 

2 000,00 € 

Klub pozemného 

hokeja Rača 

Boj o titul v Českej 

Extralige 
Rozvoj mládežníckeho športu 4 600,00 € 

BMX klub Rača 
Športová príprava BMX 

klub Rača 

Organizácia pretekov Majstrovstiev 

Slovenska BMX Racing a 

zabezpečenie tréningového a 

súťažného procesu BMX klubu 

Rača 

4 000,00 € 

Vysokoškolský 

klub Pedagogickej 

Fakulty Univerzity 

Komenského 

Hurikán Bratislava, 

o.z. 

Rozvoj florbalu detí a 

mládeže v Rači - VŠK PdF 

UK Hurikán Bratislava 

2023 

Úhrada prenájmov za telocvične 500,00 € 
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KOI - Rybársky 

klub Nepočujúcich 

Športovo - Rybárske 

preteky 

Dotácia bude použitia na zakúpenie 

vecných cien, prenájom rybníka, 

turnaj prípraviek 

200,00 € 

Klub priateľov 

futbalu Kengura 

Udržanie kvalitných 

podmienok na športovanie 

Račianskej mládeže 

Cieľom projektu je udržať kvalitné 

podmienky zabezpečením vhodných 

podmienok na trénovanie (prenájom 

telocviční a ihrísk, účasťou na 

sústredeniach a nákupom 

tréningového oblečenia). 

8 500,00 € 

Športový klub 

karate SEIWA 
Karate a mládež 2023 

Dotácia bude použitá na činnosť 

klubu v roku 2023 
3 000,00 € 

House Of Power 
Rozvoj úponových športov 

pre deti a mládež 

Zabezpečenie ochranných prvkov v 

našom klube a obohatenie 

tréningových pomôcok 

1 500,00 € 

Inštitút rozvoja 

verejnej správy 

Bojové športy - škola 

charakteru a fyzickej 

zdatnosti. 

Materiálne a technické vybavenie 

pre plnohodnotný športový tréning 

pre deti a mládež 

1 500,00 € 

H&T Dance 

Company 

Letné tréningové 

sústredenie 2023 

Zabezpečenie sústredenia 2023 - 

doprava, príspevok na ubytovanie, 

stravovanie, pracovné a tanečné 

pomôcky potrebné na tanečnú 

prípravu, 

2 900,00 € 

Futbalový klub 

Rača 

Podpora tréningového 

procesu a údržba hracej 

plochy 

Podpora tréningového procesu a 

údržba hracej plochy 
12 000,00 € 

OZ Kone Krasňany Športom k zdraviu 
nákup športových potrieb a 

pomôcok 
300,00 € 

SPOLU     41 500,00 € 

 

Hlasovanie č. 8í                                               UZN 100/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

 

7. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 – školstvo 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Prejdeme k bodu číslo 7, ktorým je Návrh na schválenie dotácií v oblasti školstva. Tam sú v konflikte 

záujmov: Račiansky muzeálny spolok - pani Luknárová a Slovenský skauting: opäť pán Jošt. Ja by som iba 

na úvod k tomuto bodu, už to tu padlo v diskusii niektorým poslancom, neviem teraz ktorým, ale ohľadom 

tých materských škôl. My sme v minulosti mali dohodu, že materské školy nedostávajú dotácie, lebo sú 

financované z rozpočtu Mestskej časti. Ale vidím, že sa to zase vracia, ale však je to vaše rozhodnutie. Len 

upozorňujem do budúcnosti, keďže materských škôl je 8 a základných škôl sú 3, to je 11 a detské jasle, no 

detské jasle nemajú právnu subjektivitu. Ale to je 11 subjektov, ktoré bude následne môcť žiadať dotácie, 

tzn. že budúci rok budete mať 11 subjektov iba tieto školy. Preto sme my viac menej v minulosti prijali 

nejaký úzus, že školy nie a škôlky nie práve preto, že ich je 11. Samozrejme, každá škôlka má niečo. My 

sa snažíme postupne riešiť všetky ich problémy, ale financie sú obmedzené. Teraz samozrejme, máte tam 

2 tie škôlky, my nemáme žiadny problém, že sa to zaplatí, aj že sa urobí ten vláčik a pod. Ale upozorňujeme 

na toto, lebo tým sa otvára trošku Pandorina skrinka do budúcna, keďže máme 8 škôlok, keď bude Tramín, 

bude 9 + 3 školy základné. Je to trošku problém, ale dávam na zváženie, otváram diskusiu. Pán Polakovič, 

nech sa páči.“ 
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PhDr. Ján Polakovič  

„Tak ono dlhodobo tu máme viac škôlok a nežiadali pravidelne všetky, dokonca, čo ja som kritizoval, že 

my sme dávali dotácie súkromným, súkromným škôlkam na také veci ako notebooky a pod. Takže tam ja 

skôr vidím problém. A v prípade, že požiadajú naše škôlky a sanujeme tým, ak máme voľné peniaze, lebo 

samozrejme, o tom rozhodujú poslanci a sanujeme s tým nejaké veci, ktoré nevieme ako keby pokryť z 

rozpočtu - napr. ako tam je tá výmena toho nábytku, ktorý má 25 rokov, kde ja som ešte sa zasadzovalo 

ešte väčšie zvýšenie, lebo to je podľa mňa prioritou pre mestskú časť, ktoré sa priamo dotýka našich detí a 

nášho majetku a chápem aj to, že jak keby dotácie sú vyčlenené na iné veci. Ale práve aj teraz, keď už 

navyšujeme tie dotácie a berieme aj z iných peňazí, ja nevidím dôvod, aby to nemohli dostať naše škôlky, 

veď predsa priamo sa to dotýka našich detí, je to zveľaďovanie nášho majetku. Viete, ja rozumiem, že 

poďme dávať dotácie všetkým okolo, ale tak však zas, mali by sme dávať toľko, koľko máme. A keď tu 

máme nejaký investičný dlh na našich škôlkach, ktorý máme a je dosť vysoký, tak ak tento investičný dlh 

ideme zvyšovať aj formou dotácií, ja v tom nevidím žiadny problém a práveže som tomu maximálne 

otvorený. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, ale nerozumeli sme si, keďže materské školy sú právne subjekty, čo sú rozpočtové kapitoly, tak 

mestskej časti, tzn., vy môžete priamo navýšiť. Tzn., to ide ako keby z jedného vrecka do druhého a vracia 

sa naspäť, tým, že to ide cez rodičovské združenie. Tzn., pre nás je oveľa jednoduchší systém, že dobre, 

povie sa, že Materská škola Novohorská dostane 1.500 EUR a sa navýši rozpočet tej škôlke a priamo sa to 

robí. Lebo takto je to v podstate ako keby na 2x, hej? Ale, lebo to, čo sa navyšujú dotácie v školstve, tak v 

podstate tú istú sumu, ktorú schvaľujete ako rodičovské združenie, tak môže byť schválená v normálnom 

rozpočte tej škôlke Novohorská. A nemusia robiť vyúčtovanie napr., tak ako dotácie. Takže je to 

jednoduchšie aj pre tú škôlku, keď priamo sa schváli tej škôlke ten projekt. Pán Polakovič, nech sa páči, s 

faktickou.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja tomu rozumiem, pán starosta, len ako keby ten nejaký rozpočet tvorí úrad a napr., keď teraz sme 

nevytvorili nejaký rozpočet pre škôlky a tam nám to nevychádza, tak dať nejaké tie bočné peniaze. Možno 

dať menej nejakému združeniu, ktoré napr. nie je prioritou pre našu mestskú časť tento rok, alebo nie je to 

taký prínos a tie peniaze radšej teda posunúť združeniu pri materskej škôlke a tak vlastne nenavýšiť ako 

keby rozpočet mestskej časti, ale peniaze, ktoré by sme možno dali na nejakú aktivitu, ktorá nie je ako keby 

nevyhnutná a nie je až takou prioritou takou pre nás, ako napr. znižovanie investičného dlhu v materských 

školách. Tak, ja si myslím, že to je v poriadku, ale samozrejme, že ja sa budem pýtať na to, či je možné ešte 

teda navýšiť, navýšiť rozpočet mestskej časti práve na tú nie Novohorskú, ale na Plickovú. Ale jak keby, 

niekedy vieme, že ten rozpočet už je dosť vysoký, jak keby pán prednosta už povie, že ja už by som s tým 

jak keby nehýbal, lebo potrebujeme peniaze niekde inde a práve tieto peniaze, možno aj z dotácií, si vieme 

ako poslanci určiť prioritu. Že dobre, je pre mňa teraz väčšia priorita ako poslanca znižovať investičný dlh 

v materských školách, ako podporiť 1 000 EUR nejaké športové podujatie, napr. Lebo, ale ako keby, môže 

byť, nemusí byť. Čiže ako keby, ja som tu, ja som, ja by som tú možnosť nechal pre tie škôlky. Možnože 

nejaký rok škôlkam nedáme nič, lebo žiadatelia budú výborní a budeme im chcieť rozdeliť všetko. Na 

druhej strane, niekedy sa môže stať, že bude niečo, čo v škôlke horí. My nebudeme chcieť zaťažovať 

rozpočet, ktorý je daný, tak možno ušetríme práve niekde na dotáciám a môžeme to takouto formou pridať 

nejakej škôlke. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Určite v tom nie je problém. Ja len pripomeniem, že z rozpočtu mestskej časti ide 65 % na školy a škôlky. 

Takže to, že sa im dá dotácia dokopy 3.000 EUR, ak to správne počítam, tak to tvorí promile percenta, ktoré 

ide na tie škôlky. Takže, ale určite. Pani Štefánková, nech sa páči.“ 

Marta Štefánková  

„Ďakujem za slovo. Myslím, že pri schvaľovaní tých dotácií by sme sa mali prioritne riadiť tým VZN-kom 

o dotáciách. A to hovorí napr., že keď ste spomínali tú súkromnú škôlku, že my môžeme, a dokonca ste 

schvaľovali vtedy to VZN-ko, prideliť dotáciu aj podnikateľom, ktorí majú sídlo na území mestskej časti. 

A v tej časti o dotáciách na školstvo je uvedené, že na aké činnosti to môžeme prideľovať a je tam napr. 

netradičná mimoškolská činnosť, netradičné využitie voľného času, voľnočasové aktivity pre deti. Proste, 

keď vlastne ten podnikateľ niečo z toho spĺňa, tak vlastne nie je dôvod nepodporiť tú dotáciu a zase naopak, 

tí OZK pri tých materských školách vlastne nenapĺňajú to VZN-ko, pretože oni to žiadajú na materiálne 

vybavenie, ktoré ešte naviac potom bude vlastne v škôlke, ktorej my sme zriaďovateľom. Takže vlastne to 

nesedí, ako keby nespĺňa to opis toho, na čo je to VZN-ko zamerané, na čo by sme mali my tie žiadosti 
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prideľovať. Nie je tam ani jeden z tých bodov tu nie je. Naopak, si tiež myslím, že je logickejšie, aby sme 

to dali z iných zdrojov, keď sme zriaďovateľ tých škôlok a škôl. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ja som, absolútne nerozporujem, že my môžeme prideliť dotáciu aj podnikateľom, pani Štefánková. Ja si 

skôr myslím, že ja osobne by som nepodporoval súkromné materské školy alebo mal to niekde až úplne na 

chvoste záujmu. Ale nehovorím, že to nie je možné, ale súkromné školy sú financované naozaj z dobrých 

príspevkov od rodičov a myslím, že také veci ako notebook a pod. si môžu financovať samy. Ale ešte raz, 

nehovorím, že to nie je možné, ibaže to by bolo niekde na konci môjho záujmu. A ak vidíte nejaký problém 

alebo rozpor v tom, že či by mestská časť mala alebo dokonca mohla poskytovať dotácie občianskym 

združeniam pri materských školách - tak tu máme pani kontrolórku, na ktorú sa musíte obrátiť v tom prípade 

a tento rozpor si vydiskutovať. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja len doplním, čo sa týka súkromných škôlok, tak nie všetky sú nejaké extrémne ekonomicky 

výhodné projekty. V novom meste neďaleko Rače pôsobí Materská škola Rozmanitá, ktorá berie rôzne 

telesne postihnuté deti a naozaj sa tam skladajú tí bohatší rodičia platia školné, tí chudobní neplatia, takže 

niekedy je to skôr aj tiež čiastočná charita a my sme radi, že tu pôsobia aj súkromné škôlky, lebo nás 

odbremeňujú, keď nás to vyjde pár desiatok alebo stoviek eur na dotácii, tak je to najmenej. Takže v tom 

by som problém nevidel. Sú tie škôlky žiadané, niektoré aj z toho dôvodu, že majú iný proces vyučovací 

ako naše škôlky, takže na trhu ostávajú. Ak už nikto nie je prihlásený, tak ukončujem diskusiu a poprosím 

návrhovú komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

a) schvaľuje 

 

pridelenie dotácie v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť školstvo pre nasledovnú 

organizáciu: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Račiansky 

muzeálny 

spolok 

Život v lese - denný tábor Zabezpečenie denného tábora 2 000,00 € 

 

Hlasovanie č. 8                                                UZN 101/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 10 0 0 2 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

b) schvaľuje 

 

pridelenie dotácie v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť školstvo pre nasledovnú 

organizáciu: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Slovenský 

skauting, 96. 

Malokarpatský 

zbor Bratislava 

Skautský letný tábor 2023 
Zabezpečenie skautského letného 

tábora pre deti z Rače. 
2 000,00 € 

 

Hlasovanie č. 9                                                UZN 102/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 



 

19/25 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

c) schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť školstvo pre nasledovné 

organizácie: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Rodičovské 

združenie pri 

MŠ Novohorská 

Škola hrou 
Vybudovanie dreveného vláčika na 

školskom dvore. 
1 500,00 € 

Asociácia pre 

mládež, vedu a 

techniku 

Letný pobytový tábor 

Zvedavých vedcov 

Financovanie časti nákladov na 

ubytovanie detí v tábore. 
780,00 € 

Stará Jedáleň Vzdelávanie 21.storočia 

Dramaworkshopy pre deti a mládež, 

podpora tradičných foriem 

vzdelávania. 

2 000,00 € 

Miestny odbor 

Matice 

slovenskej 

BRATISLAVA 

- RAČA 

Rozvoj regionálnej výchovy 

prostredníctvom literárnej a  

Kúpa cien pre víťazov, tlač 

pozvánok a zborníkov lit. a výtvar. 

súťaže Račiansky jahodový kvet. 

800,00 € 

SRRZ - RZ pri 

Materskej škole 
Škôlka krásna a bezpečná 

Nákup nábytku, ktorý po 12 rokoch 

potrebuje obnovu. 
1 500,00 € 

SpozaVoza Rozprávaj pohádku 
Realizáciu tvorivých dielní a 

dramatizovaných čítaní. 
1 000,00 € 

Hudbou k srdcu Zavedenie nového predmetu 

Netradičné využitie voľného času 

detí, zvýšenie kvality vzdelávania a 

inovácie vo vzdelávaní. 

1 000,00 € 

SPOLU     8 580,00 € 

 

Hlasovanie č. 10                                   UZN 103/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

8. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - sociálne veci 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

a) schvaľuje 

 

pridelenie dotácie v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť sociálne veci pre nasledovnú 

organizáciu: 
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Žiadateľ  Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Základná 

organizácia 

Jednoty 

dôchodcov na 

Slovensku 

Krasňany 

Žijeme v Krasňanoch 2023 

Na zabezpečenie akcií pre členov 

ZO JDS Krasňany na zlepšenie 

života seniorov 

1 200,00 € 

 

Hlasovanie č. 11                                   UZN 104/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

b) schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť sociálne veci pre nasledovné 

organizácie: 

 

Žiadateľ  Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

DEPAUL 

SLOVENSKO, 

nezisková 

organizácia 

Strava pre ľudí bez domova 
zabezpečenie stravy pre ľudí bez 

domova v našich zariadeniach 
3 780,00 € 

OZ Vagus 

Terénna sociálna práca s 

ľuďmi bez domova žijúcimi v 

Rači 

Dotácia bude použitá na materiálne 

zabezpečenie programu podľa 

aktuálnych potrieb ľudí bez domova 

vyskytujúcich sa na území MČ Rača 

(konkrétne položky v rozpočte). 

1 300,00 € 

Občianske 

združenie 

Odyseus 

Podpora terénnej práce OZ 

Odyseus v krízovom roku 2023 

Ochrana verejného zdravia a zdravia 

jednotlivcov a sociálna inklúzia. 
1 200,00 € 

Základná 

organizácia 

Jednoty 

dôchodcov na 

Slovensku, 

Rača 

sociálna podpora seniorov v 

kultúrnych, socializačných a 

medziregionálnych aktivitách 

príspevok na kultúrnu, zážitkovú a 

socializačnú činnosť. 
1 570,00 € 

Deti a dorast 

s.r.o. 
Rača podporuje dojčenie 

Z finančných zdrojov dotácie by 

bola poskytnutá zľava každej rodine 

vo výške  50 % poplatku za prvé 

poradenstvo. 

1 300,00 € 

Rodinné 

centrum Ráčik 

Tradičné podujatia pre rodiny z 

Rače a okolia 

Materiálna pomoc pri organizovaní 

Veľkej noci, tvorivých dielní a 

Lampiónového sprievodu 

700,00 € 

Raná 

starostlivosť, 

n.o. 

Podpora rodín s deťmi so 

zrakovým a viacnásobným 

znevýhodnením 

nákup špeciálnych pomôcok; 

vzdelávanie zamestnancov 
2 700,00 € 

SPOLU 12 550,00 € 

 

Hlasovanie č. 12                                   UZN 105/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 
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9. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - životné prostredie 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

  

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť životné prostredie pre 

nasledovné organizácie: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Združenie na 

pomoc ľuďom s 

mentálnym 

postihnutím v 

Slovenskej 

republike 

Vitajte v našej záhrade 

Výstavba vyvýšených záhonov, 

zabezpečenie pracovného náradia 

potrebného na údržbu záhrady 

BIVIO 

3 000,00 € 

Priatelia Rače 
Komunitná záhrada Rendez 

GARDEN 
vybavenie do komunitnej záhrady 900,00 € 

OZ Kone 

Krasňany 
Záhrada ktorá učí 

vybudovanie vyvýšených záhonov, 

nákup zeminy , farieb, semien, 

rastlín, iného potrebného materiálu 

k výučbe 

500,00 € 

SPOLU     4 400,00 € 

 

Hlasovanie č. 13                                  UZN 106/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

10. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - vinohradníctvo 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

 schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť vinohradníctvo pre nasledovné 

organizácie: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Terroir Rača 

Oplotenie vinice a výsadba 

nových štepov Frankovky 

modrej 

Zachovanie vinice Fixle Rača 3 000,00 € 
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Račiansky 

vinohradnícky 

spolok 

Koštúfka po Račanských 

pivnicách 2023 

Zakúpenie degustačných pohárov, 

kapsičiek, zhotovenie vstupeniek s 

mapkami a plagátov bilboardov a 

pod. 

2 800,00 € 

KOLLÁR 

winery s.r.o. 

Skvalitnenie práce pri obrábaní 

vinohradov na pestovanie 

hrozna vhodného k výrobe vín 

bez histamínu 

Zakúpenie výkyvnej sekcie s 

výmennými nádstavcami na 

kvalitné ale pri tom šetrné obrábanie 

podkmienkových pásov vo 

viniciach. 

2 500,00 € 

Lukáš Hulanský 

- Víno 

Hulanský 

Pokračovanie revitalizácie 

spustnutého vinohradu v hone 

Longtál 

Nákup drôtov pre opornú 

konštrukciu do vinohradu 
1 350,00 € 

SPOLU     9 650,00 € 

 

Hlasovanie č. 14                                  UZN 107/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

11. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 10/2020 - kontajnerové stojiská 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 10/2020 za oblasť kontajnerové stojiská pre 

nasledovné organizácie: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Vlastníci bytov a NP 

Novohorská 22-30 v 

zastúpení Bytové družstvo 

Bratislava III 

Kontajnerové stojisko 

pre BD Novohorská 22-

30 

Náklady na vybudovanie 

kontajnerového stojiska 
3 000,00 € 

Vlastníci bytov a NP 

Tbiliská 27-29 v 

zastúpení Bytové družstvo 

Bratislava III 

Združené kontajnerové 

stojisko pre BD Tbiliská 

27,29, Tbiliská 

Kontajnerové stojisko 3 000,00 € 

SPOLU     6 000,00 € 

 

Hlasovanie č. 15                                   UZN 108/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

12. Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača k 31.03.2023 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 
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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

berie na vedomie 

 

informáciu o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača k 31.03.2023 

v predloženom znení. 

Hlasovanie č. 16                                  UZN 109/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

12. Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 31.03.2023 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

berie na vedomie 

 

informáciu o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača k 31.03.2023 

v predloženom znení. 

Hlasovanie č. 17                                               UZN 109/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

13. Návrh na úpravu rozpočtu Mestskej časti Bratislava-Rača na rok 2023. 

Rokovanie o tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača. 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

PhDr. Ján Polakovič  

„Ďakujem za odprezentovanie, pán prednosta. Ja by som sa len opýtal, či nevidíme teda nejakú možnosť 

na navýšenie toho, tej výmeny nábytku na Materskej škole Plickovej, s tým, že teda z tej dotácie sme dali 

iba necelú polovicu, aby sa to mohlo ako keby zrealizovať, tak tam budú ešte asi 2.000 EUR chýbať. 

Samozrejme, pani riaditeľka proaktívne bude zháňať, kde sa bude dať, aby tie peniaze ako keby doplnila. 

Ale teda, veľa poslancov tu teda zaznelo aj od pána Grocha, aj od pani Štefánkovej, že by bolo dobré to, 

ako keby dofinancovať z rozpočtu. Tak či vidíme nejakú možnosť, že by sme tento rozpočet pre Materskú 

školu Plickova navýšili a vieme už v akej výške nám prúdia dane z príjmov právnických osôb, ktoré mali 

slúžiť práve na vyrovnanie ako keby tej straty kvôli daňovému bonusu a jak to vôbec celé vyzerá tá? Že či 

už nemáme nejakú predstavu o tom, že ako vysoko nás teda ten nový daňový bonus zasiahol, či vôbec a 

prípadne v akej výške. Nie, z právnických, Miladka. Áno, Miladka, z právnických, treba sledovať ako 

trošku politiku slovenskú.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ale čo sa týka príjmu z právnických osôb, tak tá bude vo výške približne 430.000 -  480.000, s tým, že 

tým pádom dopad daňového bonusu ťažko odhadnúť, ale tým pádom sa zníži okolo, na cca 400.000 alebo 

ten dopad na ľudí okolo 850 mínus toto, alebo nejakých 380 000, hej? S tým, že ale máme dosť vysoké 

faktúry za kúrenie, za teplo, takže časť tých nákladov ide na to a samozrejme, v júni, keď budeme mať 

jasné číslo ohľadom aj týchto príjmov, lebo ešte nie sú, takisto aj ohľadom tej Ukrajiny, tak si sadneme k 

rozpočtu a budete vidieť tie reálne predpokladané príjmy, ktoré budú v priebehu ďalšieho polroka, čo 

budeme očakávať. Žiaľbohu, čo sa týka príjmov z poplatku za rozvoj, keďže vlastne v projekte napr. Dolný 

Slanec je stále, nie je rozhodnuté odvolanie účastníkov, niektorých účastníkov konania - tak tam nebolo 

ešte výmer. Takže určité financie, čo sme rátali, že budú do konca tohto roka, tak už je skoro polrok a zatiaľ 

nebol výmer, takže uvidíme, ako sa budú diať, ale tie investičné projekty, ktoré tu sú, tak tie sú kryté aj bez 
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tohto príjmu. Takže vieme bez toho fungovať. Čo sa týka tej Materskej školy Gelnická, tak z tej, z toho 

príspevku, čo sme dostali alebo dostaneme na Ukrajinu, tak sme sa rozhodli gro toho dať na túto škôlku 

práve z dôvodu, že je tam havarijný stav a aj z dôvodu toho, možno všetci neviete, ale Materská škola 

Gelnická mala práve jednu ukrajinskú triedu pre deti z Ukrajiny, špeciálnu triedu, ktorá bola urobená v 

bývalej nejakej pobytovej miestnosti alebo v telocvični, takže mali tam viac jak 20 detí z Ukrajiny. Aj majú 

ešte dokonca tohto školského roku, takže preto sme to v podstate takto spojili. Tie peniaze z Ukrajiny nie 

sú viazané na nejaký projekt, ale my sme ich viazali práve na tento projekt, aby v podstate to bolo vyriešené, 

lebo ináč by sme nemali financie na riešenie tohto problému. Pani Štefánková, nech sa páči. A čo sa týka 

Plickovej, tak pani riaditeľka môže prísť ku nám, môžeme to pozrieť, ale ZRPŠ sa snaží niekedy aj z 

vlastných zdrojov získať nejaké sponzorské príspevky, ale vieme sa, samozrejme, na to pozrieť. Také sumy, 

že 1 500 EUR, to sa dá robiť aj rozpočtovým opatrením, takže nech si sadne s naším školským oddelením 

a dohodne sa ďalší postup, nie je problém. Pani Štefánková, nech sa páči.“ 

Marta Štefánková  

„Tak ja budem stručná, ja som inak bola pozrieť na tej Plickovej tie skrinky rovno, keď sme skončili na 

rade minulý týždeň. A ja neviem presne, ako sa teda navyšujú im tie rozpočty, či to je tak presne, ako teraz 

starosta povedal, že musia sadnúť si asi na školskom úrade, že konkrétne, čo potrebujú zaplatiť, lebo 

vyzeralo, že majú dvierka zničené, tak možno ani tie skrinky nebudú treba celé. Však treba sa dohodnúť s 

pani riaditeľkou, čiže treba to určite riešiť. A ešte ma zaujala tá vec, keď sa môžem spýtať na tie významné 

osobnosti, že tých 4.000 EUR, to je nejaké podujatie s nejakým kultúrnym vystúpením, alebo že čo to 

vlastne obnáša, lebo je to 4.000 EUR, tak len pre informáciu. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka významnej osobnosti Rače, tak je to ocenenie, ktoré predpokladáme, že bude veľmi striedmo 

sa používať, tzn. nebude každý rok. V rámci dohody bude mimoriadne zastupiteľstvo 19. 6., kedy vlastne 

bude toto ocenenie odovzdané. Budú tam príhovory aj rodiny, aj muzeálneho spolku a ďalších účastníkov. 

S tým, že 1.000 EUR je v zmysle VZN-ka a štatútu. Pardon, štatútu tohto ocenenia sa dáva pozostalým v 

tomto prípade. Tzn., z toho je 1.000 EUR a zvyšné peniaze je rezerva na občerstvenie a ďalšie tie - kultúrny 

program a to ocenenie samotné. Samozrejme, predpokladáme, že to bude nižšia suma, ale radšej sme dali 

do rezervy, lebo v dnešnej dobe človek nevie ani za koľko nakúpi o týždeň chlebíčky, takže z toho dôvodu. 

Ak už nikto nie je prihlásený, ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača  

 

Schvaľuje 

 

úpravu rozpočtu na rok 2023, výška príjmov rozpočtu je 26.700.788,- eur a výška výdavkov rozpočtu je 

26.700.788,- eur. 

 

Hlasovanie č. 18                                   UZN 110/09/05/23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

14. Interpelácie 

17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

- bez príspevku 
 

15. Rôzne 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Občania tu viditeľne nie sú žiadni, takže prejdeme k bodu Rôzne. Nech sa páči, otváram diskusiu. Ak 

zatiaľ nikto nie je, tak chcel by som vám iba pripomenúť, že dostali ste na stôl knihu od pani Sadiq Khan. 

To bola vlastne jedna z hlavných inžinierok dopravných riešení v New Yorku. Táto kniha je zaujímavá v 

rámci verejných priestorov, tak keď budete mať čas, tak si ju prečítajte a keď sa dá, tak pán Vŕba a pán 

Máťuš, čo tu nie sú, im ju zobrať, keby sa dalo im ju doručiť. Takže. Nie, to sme zakúpili pre vás. Teda pre 

vás a pre knižnicu. Ja som si kupoval za vlastné, takže ja som nedostal a vy ste dostali. Takže, ak už nikto 

nebol vôbec prihlásený do Rôzneho, tak ďakujem. A ešte teda pripomínam, že mimoriadne zastupiteľstvo, 

ako som spomínal, 19. 6. bude špeciálne v tejto miestnosti udelenie výnimočnej ceny prvýkrát pánovi 
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Havlovičovi za jeho prínos s tým, že bude to premiéra a podľa toho chceme do budúcna nastaviť aj toto 

ocenenie. Predpokladáme, že bude tak významné, že nebude každoročne udeľované. Takže všetci ste vítaní. 

O osemnástej, 19. 6. o 18:00. Takže ďakujem pekne a pekný večer.“ 

 

 

V Bratislave, 09.05.2023,  

zapísal: Ing. Peter Semanco 

 

 

 

 

 

 

             Marta Štefániková v. r. 

overovateľ 

       Mgr. Michal Drotován, v. r. 

starosta 

   

   

   

PhDr. Ján Polakovič, v. r. 

overovateľ 

          Ing. Peter Semanco, v. r. 

prednosta 

 

 


